



**RESOLUTIONS AND DECISIONS  
OF THE SECURITY COUNCIL  
1957**

**SECURITY COUNCIL**

**OFFICIAL RECORDS : TWELFTH YEAR**

---

**RÉSOLUTIONS ET DÉCISIONS  
DU CONSEIL DE SÉCURITÉ  
1957**

**CONSEIL DE SÉCURITÉ**

**DOCUMENTS OFFICIELS : DOUZIÈME ANNÉE**

**UNITED NATIONS / NATIONS UNIES**

#### HOW TO OBTAIN UNITED NATIONS PUBLICATIONS

United Nations publications may be obtained from bookstores and distributors throughout the world. Consult your bookstore or write to: United Nations, Sales Section, New York or Geneva.

#### COMMENT SE PROCURER LES PUBLICATIONS DES NATIONS UNIES

Les publications des Nations Unies sont en vente dans les librairies et les agences dépositaires du monde entier. Informez-vous auprès de votre librairie ou adressez-vous à: Nations Unies, Section des ventes, New York ou Genève.

#### COMO CONSEGUIR PUBLICACIONES DE LAS NACIONES UNIDAS

Las publicaciones de las Naciones Unidas están en venta en librerías y casas distribuidoras en todas partes del mundo. Consulte a su librero o diríjase a: Naciones Unidas, Sección de Ventas, Nueva York o Ginebra.



**RESOLUTIONS AND DECISIONS  
OF THE SECURITY COUNCIL  
1957**

**SECURITY COUNCIL**

**OFFICIAL RECORDS : TWELFTH YEAR**

---

**RÉSOLUTIONS ET DÉCISIONS  
DU CONSEIL DE SÉCURITÉ  
1957**

**CONSEIL DE SÉCURITÉ**

**DOCUMENTS OFFICIELS : DOUZIÈME ANNÉE**

**UNITED NATIONS / NATIONS UNIES**

**New York, 1965**

## NOTE

The *Resolutions and Decisions of the Security Council* are published on a yearly basis. The present volume contains the resolutions adopted and the decisions taken by the Council during the year 1957 on substantive questions, as well as decisions on some of the more important procedural matters. The resolutions and decisions are set out under general headings indicating the questions under consideration, which have themselves been divided into two parts. In each part the questions are arranged according to the date on which they were first taken up by the Council in the year under review, and under each question the resolutions and decisions appear in chronological order.

The decisions of the Council concerning its agenda will be found under the heading "Items included in the agenda of the Security Council in 1957 for the first time".

The resolutions are numbered in the order of their adoption. The document symbol which appears in square brackets under the title of the resolution is the symbol that was used to identify the text before the adoption, in 1964, of the system of numbering used in the present volume, which has been applied retroactively to the resolutions adopted earlier by the Council. Each resolution is followed by the result of the vote. Decisions are usually taken without vote, but in cases where a vote has been recorded, it is given immediately following the decision.

\* \* \*

Symbols of United Nations documents are composed of capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

Check lists of Security Council documents (symbol S/...) will be found: for the years 1946 to 1949, inclusive, in *Check List of United Nations Documents, part 2, No. 1* (United Nations publication, Sales No.: 53.I.3); for 1950 and subsequent years, in the *Supplements to the Official Records of the Security Council*.

Les *Résolutions et décisions du Conseil de sécurité* sont publiées par année. Le présent recueil contient les résolutions adoptées et les décisions prises par le Conseil en 1957 au sujet des questions de fond, ainsi que les décisions que le Conseil a prises touchant certaines des plus importantes questions de procédure. Les résolutions et décisions figurent sous un titre général désignant la question dont il s'agit. Les questions sont divisées en deux parties, et, dans chacune de ces parties, elles sont classées d'après la date à laquelle le Conseil les a examinées pour la première fois au cours de l'année; sous chaque question, les résolutions et décisions figurent dans l'ordre chronologique.

Les décisions du Conseil relatives à son ordre du jour sont indiquées à la rubrique « Questions inscrites à l'ordre du jour du Conseil de sécurité en 1957 pour la première fois ».

Les résolutions sont numérotées dans l'ordre de leur adoption. La cote qui figure entre crochets sous le titre d'une résolution est celle qui servait à désigner le texte en question avant l'adoption, en 1964, du système de numérotage utilisé dans le présent recueil et qui a été appliqué rétroactivement aux résolutions antérieures du Conseil. On a fait suivre le texte des résolutions des résultats du vote. En règle générale, les décisions ne sont pas mises aux voix, mais, dans les cas où il y a eu vote, les résultats sont donnés immédiatement après le texte de la décision.

\* \* \*

Les cotes des documents de l'Organisation des Nations Unies se composent de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document de l'Organisation.

On trouvera un répertoire des documents du Conseil de sécurité (cotes S/...) pour les années 1946 à 1949 dans *Check List of United Nations Documents, part 2, No. 1* (publication des Nations Unies, numéro de vente: 53.I.3) et, pour 1950 et les années suivantes, dans les *Suppléments aux Documents* [ou, avant 1954, *Procès-verbaux*] officiels du Conseil de sécurité.

**TABLE OF CONTENTS**

**TABLE DES MATIÈRES**

	<i>Page</i>
<b>Membership of the Security Council in 1957 . . . .</b>	iv
<b>Resolutions adopted and decisions taken by the Security Council in 1957</b>	
<i>Part I. Questions considered by the Security Council under its responsibility for the maintenance of international peace and security</i>	
The India-Pakistan question . . . . .	1
The Palestine question . . . . .	4
<i>Part II. Other matters considered by the Security Council</i>	
International Court of Justice:	
Election of members of the Court by the Security Council and the General Assembly . . . . .	6
Admission of new Members to the United Nations . . . . .	7
Recommendation regarding the appointment of the Secretary-General . . . . .	7
<b>Items included in the agenda of the Security Council in 1957 for the first time . . . . .</b>	<b>8</b>
<b>Check list of resolutions adopted by the Security Council in 1957 . . . . .</b>	<b>10</b>

	<i>Pages</i>
<b>Membres du Conseil de sécurité en 1957 . . . . .</b>	iv
<b>Résolutions adoptées et décisions prises par le Conseil de sécurité en 1957</b>	
<i>Première partie. Questions examinées par le Conseil de sécurité en tant qu'organe responsable du maintien de la paix et de la sécurité internationales</i>	
La question Inde-Pakistan . . . . .	1
La question de Palestine . . . . .	4
<i>Deuxième partie. Autres questions examinées par le Conseil de sécurité</i>	
Cour internationale de Justice:	
Election de membres de la Cour par le Conseil de sécurité et l'Assemblée générale . . . . .	6
Admission de nouveaux Membres à l'Organisation des Nations Unies . . . . .	7
Recommandation concernant la nomination du Secrétaire général . . . . .	7
<b>Questions inscrites à l'ordre du jour du Conseil de sécurité en 1957 pour la première fois . . . . .</b>	<b>9</b>
<b>Répertoire des résolutions adoptées par le Conseil de sécurité en 1957 . . . . .</b>	<b>11</b>

## MEMBERSHIP OF THE SECURITY COUNCIL IN 1957

### MEMBRES DU CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1957

In 1957 the membership of the Council was as follows:

Australia  
China  
Colombia  
Cuba  
France  
Iraq  
Philippines  
Sweden  
Union of Soviet Socialist Republics  
United Kingdom of Great Britain and Northern  
Ireland  
United States of America

En 1957, les membres du Conseil étaient les suivants:

Australie  
Chine  
Colombie  
Cuba  
Etats-Unis d'Amérique  
France  
Irak  
Philippines  
Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du  
Nord  
Suède  
Union des Républiques socialistes soviétiques

RESOLUTIONS ADOPTED AND DECISIONS TAKEN  
BY THE SECURITY COUNCIL IN 1957

RÉSOLUTIONS ADOPTÉES ET DÉCISIONS PRISES  
PAR LE CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1957

*Part I. Questions considered by the Security Council under its responsibility for the maintenance of international peace and security*

*Première partie. Questions examinées par le Conseil de sécurité en tant qu'organe responsable du maintien de la paix et de la sécurité internationales*

THE INDIA-PAKISTAN QUESTION<sup>1</sup>

LA QUESTION INDE-PAKISTAN<sup>1</sup>

Decisions

Décisions

At its 761st meeting, on 16 January 1957, the Council decided to publish the documents submitted by the representative of Pakistan as annexes to his statement.<sup>2</sup>

A sa 761<sup>e</sup> séance, le 16 janvier 1957, le Conseil a décidé de publier les documents que le représentant du Pakistan présentait comme annexes à sa déclaration<sup>2</sup>.

At its 762nd meeting, on 23 January 1957, the Council decided to publish the documents submitted by the representative of India as annexes to his statement.<sup>3</sup>

A sa 762<sup>e</sup> séance, le 23 janvier 1957, le Conseil a décidé de publier les documents que le représentant de l'Inde présentait comme annexes à sa déclaration<sup>3</sup>.

122 (1957). Resolution of 24 January 1957

[S/3779]

122 (1957). Résolution du 24 janvier 1957

[S/3779]

*The Security Council,*

*Having heard* statements from representatives of the Governments of India and Pakistan concerning the dispute over the State of Jammu and Kashmir,

*Reminding* the Governments and authorities concerned of the principle embodied in its resolutions 47 (1948)

*Le Conseil de sécurité,*

*Ayant entendu* des exposés des représentants des Gouvernements de l'Inde et du Pakistan au sujet du différend concernant l'Etat de Jammu et Cachemire,

*Rappelant* aux gouvernements et autorités intéressés le principe énoncé dans ses résolutions 47 (1948) du 21

<sup>1</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1948, 1949, 1950, 1951 and 1952.

<sup>2</sup> See *Official Records of the Security Council, Twelfth Year, Supplement for January, February and March 1957*, document S/PV.761/Add.1.

<sup>3</sup> *Ibid.*, document S/PV.762/Add.1.

<sup>1</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1948, 1949, 1950, 1951 et 1952.

<sup>2</sup> Voir *Documents officiels du Conseil de sécurité, douzième année, Supplément de janvier, février et mars 1957*, document S/PV.761/Add.1.

<sup>3</sup> *Ibid.*, document S/PV.762/Add.1.

of 21 April 1948, 51 (1948) of 3 June 1948, 80 (1950) of 14 March 1950 and 91 (1951) of 30 March 1951, and the United Nations Commission for India and Pakistan resolutions of 13 August 1948<sup>4</sup> and 5 January 1949,<sup>5</sup> that the final disposition of the State of Jammu and Kashmir will be made in accordance with the will of the people expressed through the democratic method of a free and impartial plebiscite conducted under the auspices of the United Nations,

1. *Reaffirms* the affirmation in its resolution 91 (1951) and declares that the convening of a constituent assembly as recommended by the General Council of the "All Jammu and Kashmir National Conference" and any action that assembly may have taken or might attempt to take to determine the future shape and affiliation of the entire State or any part thereof, or action by the parties concerned in support of any such action by the assembly, would not constitute a disposition of the State in accordance with the above principle;

2. *Decides* to continue its consideration of the dispute.

*Adopted at the 765th meeting by 10 votes to none, with 1 abstention (Union of Soviet Socialist Republics).*

### 123 (1957). Resolution of 21 February 1957

[S/3793]

*The Security Council,*

*Recalling* its resolution 122 (1957) of 24 January 1957, its previous resolutions and the resolutions of the United Nations Commission for India and Pakistan on the India-Pakistan question,

1. *Requests* the President of the Security Council, the representative of Sweden, to examine with the Governments of India and Pakistan any proposals which, in his opinion, are likely to contribute towards the settlement of the dispute, having regard to the previous resolutions of the Security Council and of the United Nations Commission for India and Pakistan; to visit the subcontinent for this purpose; and to report to the Security Council not later than 15 April 1957;

2. *Invites* the Governments of India and Pakistan to co-operate with him in the performance of these functions;

<sup>4</sup> *Ibid.*, *Third Year, Supplement for November 1948*, document S/1100, para. 75.

<sup>5</sup> *Ibid.*, *Fourth Year, Supplement for January 1949*, document S/1196, para. 15.

avril 1948, 51 (1948) du 3 juin 1948, 80 (1950) du 14 mars 1950 et 91 (1951) du 30 mars 1951, ainsi que dans les résolutions des 13 août 1948<sup>4</sup> et 5 janvier 1949<sup>5</sup> de la Commission des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan, à savoir que le sort définitif de l'Etat de Jammu et Cachemire doit être décidé conformément à la volonté des populations, exprimée au moyen de la procédure démocratique d'un plébiscite libre et impartial tenu sous l'égide de l'Organisation des Nations Unies,

1. *Confirme* la déclaration qu'il a faite dans sa résolution 91 (1951) et déclare que la convocation d'une assemblée constituante dans les conditions recommandées par le Conseil général de la « Conférence nationale de l'ensemble de l'Etat de Jammu et Cachemire », ainsi que toutes les mesures que cette assemblée pourrait avoir prises ou pourrait s'efforcer de prendre pour déterminer la structure et les associations futures de l'ensemble de l'Etat de Jammu et Cachemire ou d'une partie quelconque dudit Etat, ou toute action des parties intéressées pour appuyer les mesures susvisées, ne constituent pas des moyens propres à régler le sort dudit Etat conformément au principe mentionné ci-dessus;

2. *Décide* de poursuivre l'examen du différend.

*Adoptée à la 765<sup>e</sup> séance par 10 voix contre zéro, avec une abstention (Union des Républiques socialistes soviétiques).*

### 123 (1957). Résolution du 21 février 1957

[S/3793]

*Le Conseil de sécurité,*

*Rappelant* sa résolution 122 (1957) du 24 janvier 1957 et ses résolutions antérieures ainsi que les résolutions de la Commission des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan relatives à la question Inde-Pakistan,

1. *Demande* au Président du Conseil de sécurité, représentant de la Suède, d'examiner avec le Gouvernement indien et le Gouvernement pakistanais toutes propositions qui, à son avis, sont de nature à contribuer à un règlement du différend, compte tenu des résolutions antérieures du Conseil de sécurité et de la Commission des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan; de visiter à cette fin la péninsule; et de faire rapport au Conseil de sécurité le 15 avril 1957 au plus tard;

2. *Invite* le Gouvernement indien et le Gouvernement pakistanais à collaborer avec le Président du Conseil de sécurité pour l'aider à s'acquitter de sa mission;

<sup>4</sup> Voir *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, troisième année, Supplément de novembre 1948*, document S/1100, par. 75.

<sup>5</sup> *Ibid.*, *quatrième année, Supplément de janvier 1949*, document S/1196, par. 15.



3. *Requests* the Secretary-General and the United Nations Representative for India and Pakistan to render such assistance as he may request.

*Adopted at the 774th meeting by 10 votes to none, with 1 abstention (Union of Soviet Socialist Republics).*

#### Decision

At its 774th meeting, on 21 February 1957, the Council decided to invite the United Nations Representative for India and Pakistan to take a place at the Council table.

#### 126 (1957). Resolution of 2 December 1957

[S/3922]

*The Security Council,*

*Having received and noted with appreciation* the report of Mr. Gunnar V. Jarring, the representative of Sweden,<sup>6</sup> on the mission undertaken by him pursuant to its resolution 123 (1957) of 21 February 1957,

*Expressing its thanks* to Mr. Jarring for the care and ability with which he has carried out his mission,

*Observing with appreciation* the expressions made by both parties of sincere willingness to co-operate with the United Nations in finding a peaceful solution,

*Observing further* that the Governments of India and Pakistan recognize and accept the provisions of its resolution 38 (1948) of 17 January 1948 and of the resolutions of the United Nations Commission for India and Pakistan dated 13 August 1948<sup>7</sup> and 5 January 1949,<sup>8</sup> which envisage in accordance with their terms the determination of the future status of the State of Jammu and Kashmir in accordance with the will of the people through the democratic method of a free and impartial plebiscite, and that Mr. Jarring felt it appropriate to explore what was impeding their full implementation,

*Concerned* over the lack of progress towards a settlement of the dispute which his report manifests,

*Considering* the importance which it has attached to demilitarization of the State of Jammu and Kashmir as one of the steps towards a settlement,

*Recalling* its previous resolutions and the resolutions of the United Nations Commission for India and Pakistan on the India-Pakistan question,

<sup>6</sup> *Ibid.*, *Twelfth Year, Supplement for April, May and June 1957*, document S/3821.

<sup>7</sup> See footnote 4.

<sup>8</sup> See footnote 5.

3. *Prie* le Secrétaire général et le représentant des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan de fournir au Président l'assistance qu'il pourra demander.

*Adoptée à la 774<sup>e</sup> séance par 10 voix contre zéro, avec une abstention (Union des Républiques socialistes soviétiques).*

#### Décision

A sa 774<sup>e</sup> séance, le 21 février 1957, le Conseil a décidé d'inviter le représentant des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan à prendre place à la table du Conseil.

#### 126 (1957). Résolution du 2 décembre 1957

[S/3922]

*Le Conseil de sécurité,*

*Ayant été saisi et ayant pris acte avec satisfaction* du rapport de M. Gunnar V. Jarring, représentant de la Suède<sup>6</sup>, sur la mission dont le Conseil de sécurité l'avait chargé par sa résolution 123 (1957) du 21 février 1957,

*Remerciant* M. Jarring du soin et de la compétence avec lesquels il a rempli sa mission,

*Prenant note avec satisfaction* du désir sincère exprimé par les deux parties de coopérer avec l'Organisation des Nations Unies pour rechercher une solution pacifique,

*Notant en outre* que les Gouvernements de l'Inde et du Pakistan reconnaissent et acceptent les dispositions de sa résolution 38 (1948) du 17 janvier 1948 et des résolutions de la Commission des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan en date des 13 août 1948<sup>7</sup> et 5 janvier 1949<sup>8</sup>, d'après lesquelles le statut futur de l'Etat de Jammu et Cachemire devait être déterminé, selon leurs termes, conformément à la volonté de la population, par le moyen démocratique d'un plébiscite libre et impartial, et que M. Jarring a estimé opportun de rechercher ce qui faisait obstacle à la mise en œuvre intégrale de ces résolutions,

*Inquiet* de constater, d'après le rapport de M. Jarring, qu'aucun progrès n'a été réalisé vers le règlement du différend,

*Considérant* l'importance qu'il attache à la démilitarisation de l'Etat de Jammu et Cachemire, dans laquelle il voit l'une des mesures propres à faciliter un règlement,

*Rappelant* ses résolutions antérieures ainsi que les résolutions de la Commission des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan relatives à la question Inde-Pakistan,

<sup>6</sup> *Documents officiels du Conseil de sécurité, douzième année, Supplément d'avril, mai et juin 1957*, document S/3821.

<sup>7</sup> Voir note 4.

<sup>8</sup> Voir note 5.

1. *Requests* the Government of India and the Government of Pakistan to refrain from making any statements and from doing or causing to be done or permitting any acts which might aggravate the situation, and to appeal to their respective peoples to assist in creating and maintaining an atmosphere favourable to the promotion of further negotiations;

2. *Requests* the United Nations Representative for India and Pakistan to make any recommendations to the parties for further appropriate action with a view to making progress towards the implementation of the resolutions of the United Nations Commission for India and Pakistan of 13 August 1948 and 5 January 1949 and towards a peaceful settlement;

3. *Authorizes* the United Nations Representative to visit the subcontinent for these purposes;

4. *Instructs* the United Nations Representative to report to the Security Council on his efforts as soon as possible.

*Adopted at the 808th meeting by 10 votes to none, with 1 abstention (Union of Soviet Socialist Republics).*

1. *Invite* le Gouvernement de l'Inde et le Gouvernement du Pakistan à s'abstenir de faire toute déclaration et de commettre, d'inciter à commettre ou de laisser commettre tout acte qui pourrait aggraver la situation, et à faire appel à leurs populations respectives pour qu'elles aident à créer et à maintenir un climat propice à de nouvelles négociations;

2. *Prie* le représentant des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan de recommander aux parties de prendre toutes nouvelles mesures appropriées en vue de faciliter l'application des résolutions adoptées les 13 août 1948 et 5 janvier 1949 par la Commission des Nations Unies pour l'Inde et le Pakistan, ainsi qu'un règlement pacifique;

3. *Autorise* le représentant des Nations Unies à se rendre, à ces fins, dans la péninsule indienne;

4. *Charge* le représentant des Nations Unies de présenter aussitôt que possible au Conseil de sécurité un rapport sur son activité.

*Adoptée à la 808<sup>e</sup> séance par 10 voix contre zéro, avec une abstention (Union des Républiques socialistes soviétiques).*

## THE PALESTINE QUESTION <sup>9</sup>

### Decisions

At its 780th meeting, on 23 May 1957, the Council decided to invite the representatives of Syria and Israel to participate, without vote, in the discussion of a complaint by Syria against Israel<sup>10</sup> concerning the construction of a bridge in the demilitarized zone established by the General Armistice Agreement between Israel and Syria.<sup>11</sup>

At its 782nd meeting, on 28 May 1957, the Council took note of the Secretary-General's statement that he would request the Chief of Staff of the United Nations Truce Supervision Organization in Palestine to submit, within one month, a supplementary report concerning the situation in the demilitarized zone established by the General Armistice Agreement between Israel and Syria.<sup>11</sup>

<sup>9</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1947, 1948, 1949, 1950, 1951, 1953, 1954, 1955 and 1956.

<sup>10</sup> See *Official Records of the Security Council, Twelfth Year, Supplement for April, May and June 1957*, document S/3827.

<sup>11</sup> *Ibid.*, Fourth Year, Special Supplement No. 2.

## LA QUESTION DE PALESTINE <sup>9</sup>

### Décisions

A sa 780<sup>e</sup> séance, le 23 mai 1957, le Conseil a décidé d'inviter les représentants de la Syrie et d'Israël à participer, sans droit de vote, à la discussion d'une plainte de la Syrie contre Israël<sup>10</sup> concernant la construction d'un pont dans la zone démilitarisée prévue par la Convention d'armistice général syro-israélienne<sup>11</sup>.

A sa 782<sup>e</sup> séance, le 28 mai 1957, le Conseil a pris acte de la déclaration du Secrétaire général selon laquelle ce dernier prierait le Chef d'état-major de l'Organisme des Nations Unies chargé de la surveillance de la trêve en Palestine de présenter, dans un délai d'un mois, un rapport complémentaire sur la situation dans la zone démilitarisée instituée par la Convention d'armistice général syro-israélienne<sup>11</sup>.

<sup>9</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1947, 1948, 1949, 1950, 1951, 1953, 1954, 1955 et 1956.

<sup>10</sup> Voir *Documents officiels du Conseil de sécurité, douzième année, Supplément d'avril, mai et juin 1957*, document S/3827.

<sup>11</sup> Voir *Procès-verbaux officiels du Conseil de sécurité, quatrième année, Supplément spécial n° 2*.

At its 787th meeting, on 6 September 1957, the Council decided to invite the representatives of Jordan and Israel to participate, without vote, in the discussion of the item entitled "The Palestine question — (a) Letter dated 4 September 1957 from the representative of Jordan to the President of the Security Council (S/3878);<sup>12</sup> (b) Letter dated 5 September 1957 from the representative of Israel to the President of the Security Council (S/3883)".<sup>12</sup>

At the same meeting the Council decided to hear first the preliminary statements of the representatives of the parties directly concerned — Jordan and Israel — and to postpone its decision on the procedure to be followed in considering the two sub-items.

*Adopted by 9 votes to 1 (Iraq), with 1 abstention (Union of Soviet Socialist Republics).*

At its 788th meeting, on 6 September 1957, the Council, continuing its consideration of the item discussed at its 787th meeting (see above), decided to request the Chief of Staff of the United Nations Truce Supervision Organization in Palestine to submit two reports: one, to be submitted within two weeks, on the situation referred to in the Jordanian complaint, and the other on the questions raised in the Israel complaint.

At its 806th meeting, on 22 November 1957, the Council, resuming its consideration of the item discussed at its 787th and 788th meetings (see above), decided to consider sub-item (a) first.

A sa 787<sup>e</sup> séance, le 6 septembre 1957, le Conseil a décidé d'inviter les représentants de la Jordanie et d'Israël à participer, sans droit de vote, à la discussion de la question intitulée « La question de Palestine. — a) Lettre, en date du 4 septembre 1957, adressée au Président du Conseil de sécurité par le représentant de la Jordanie (S/3878<sup>12</sup>); b) Lettre, en date du 5 septembre 1957, adressée au Président du Conseil de sécurité par le représentant d'Israël (S/3883<sup>12</sup>) ».

A la même séance, le Conseil a décidé d'entendre tout d'abord les exposés préliminaires des représentants des parties directement intéressées — la Jordanie et Israël — et de remettre à plus tard sa décision sur la procédure à suivre pour examiner les deux rubriques du point de l'ordre du jour.

*Adoptée par 9 voix contre une (Irak), avec une abstention (Union des Républiques socialistes soviétiques).*

A sa 788<sup>e</sup> séance, le 6 septembre 1957, le Conseil, poursuivant la discussion de la question examinée à sa 787<sup>e</sup> séance (voir ci-dessus), a décidé de demander au Chef d'état-major de l'Organisme des Nations Unies chargé de la surveillance de la trêve en Palestine de présenter deux rapports: l'un, devant parvenir au Conseil dans les deux semaines, sur la situation à laquelle se référerait la plainte de la Jordanie, l'autre sur les questions soulevées dans la plainte d'Israël.

A sa 806<sup>e</sup> séance, le 22 novembre 1957, le Conseil, reprenant la discussion de la question examinée à ses 787<sup>e</sup> et 788<sup>e</sup> séances (voir ci-dessus), a décidé d'examiner en premier lieu la rubrique a) du point de l'ordre du jour.

<sup>12</sup> *Ibid.*, Twelfth Year, Supplement for July, August and September 1957.

<sup>12</sup> Voir Documents officiels du Conseil de sécurité, douzième année, Supplément de juillet, août et septembre 1957.

**Part II. Other matters considered by the  
Security Council**

**INTERNATIONAL COURT OF JUSTICE <sup>13</sup>**

**ELECTION OF MEMBERS OF THE COURT BY THE  
SECURITY COUNCIL AND THE GENERAL ASSEMBLY**

**Decisions**

On 11 January 1957, the Security Council, at its 760th meeting, and the General Assembly, at its 637th plenary meeting, resuming their consideration of the question of the election of a member of the International Court of Justice to fill the vacancy caused by the death of Judge Hsu Mo,<sup>14</sup> elected Mr. V. K. Wellington Koo (China).

On 1 October 1957, the Security Council, at its 793rd and 794th meetings, and the General Assembly, at its 695th and 696th plenary meetings, elected five members of the International Court of Justice to fill the vacancies occurring on the expiration of the terms of office of the following judges:

Mr. Abdel Hamid Badawi (Egypt);  
Mr. V. K. Wellington Koo (China);  
Mr. John E. Read (Canada);  
Mr. Bohdan Winiarski (Poland);  
Mr. Milovan Zoričić (Yugoslavia).

The following were elected:

Mr. Abdel Hamid Badawi (Egypt);  
Mr. V. K. Wellington Koo (China);  
Sir Percy Spender (Australia);  
Mr. Jean Spiropoulos (Greece);  
Mr. Bohdan Winiarski (Poland).

<sup>13</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1946, 1948, 1951, 1953, 1954 and 1956.

<sup>14</sup> The Council and the General Assembly had considered this question, without reaching a conclusion, on 19 December 1956, at the 757th, 758th and 759th meetings of the Council and the 625th, 626th and 627th plenary meetings of the Assembly.

**Deuxième partie. Autres questions examinées  
par le Conseil de sécurité**

**COUR INTERNATIONALE DE JUSTICE <sup>13</sup>**

**ÉLECTION DE MEMBRES DE LA COUR PAR LE CONSEIL  
DE SÉCURITÉ ET L'ASSEMBLÉE GÉNÉRALE**

**Décisions**

Le 11 janvier 1957, le Conseil de sécurité, à sa 760<sup>e</sup> séance, et l'Assemblée générale, à sa 637<sup>e</sup> séance plénière, reprenant l'examen de la question de l'élection d'un membre de la Cour internationale de Justice en vue de pourvoir le siège devenu vacant par suite du décès du juge Hsu Mo<sup>14</sup>, ont élu M. V. K. Wellington Koo (Chine).

Le 1<sup>er</sup> octobre 1957, le Conseil de sécurité, à ses 793<sup>e</sup> et 794<sup>e</sup> séances, et l'Assemblée générale, à ses 695<sup>e</sup> et 696<sup>e</sup> séances plénières, ont procédé à l'élection de cinq membres de la Cour internationale de Justice en vue de remplacer les juges suivants, membres sortants:

M. Abdel Hamid Badawi (Égypte);  
M. V. K. Wellington Koo (Chine);  
M. John E. Read (Canada);  
M. Bohdan Winiarski (Pologne);  
M. Milovan Zoričić (Yougoslavie).

Ont été élus:

M. Abdel Hamid Badawi (Égypte);  
M. V. K. Wellington Koo (Chine);  
Sir Percy Spender (Australie);  
M. Jean Spiropoulos (Grèce);  
M. Bohdan Winiarski (Pologne).

<sup>13</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1946, 1948, 1951, 1953, 1954 et 1956.

<sup>14</sup> Le Conseil et l'Assemblée générale avaient examiné cette question, sans parvenir à un résultat, le 19 décembre 1956, au cours des 757<sup>e</sup>, 758<sup>e</sup> et 759<sup>e</sup> séances du Conseil et des 625<sup>e</sup>, 626<sup>e</sup> et 627<sup>e</sup> séances plénières de l'Assemblée.

**ADMISSION OF NEW MEMBERS  
TO THE UNITED NATIONS** <sup>15</sup>

**124 (1957). Resolution of 7 March 1957**

[S/3801]

*The Security Council,*

*Having considered* the application of Ghana for membership in the United Nations,<sup>16</sup>

*Recommends* to the General Assembly that Ghana be admitted to membership in the United Nations.

*Adopted unanimously at the  
775th meeting.*

**125 (1957). Resolution of 5 September 1957**

[S/3882]

*The Security Council,*

*Having examined* the application of the Federation of Malaya for membership in the United Nations,<sup>17</sup>

*Recommends* to the General Assembly that the Federation of Malaya be admitted to membership in the United Nations.

*Adopted unanimously at the  
786th meeting.*

**RECOMMENDATION REGARDING THE  
APPOINTMENT OF THE SECRETARY-GENERAL** <sup>18</sup>

**Decision**

At its 792nd meeting (private meeting), on 26 September 1957, the Council unanimously decided to recommend to the General Assembly that Mr. Dag Hammarskjöld be appointed Secretary-General of the United Nations for a new five-year term of office.

<sup>15</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1946, 1947, 1948, 1949, 1950, 1952, 1955 and 1956.

<sup>16</sup> *Official Records of the Security Council, Twelfth Year, Supplement for January, February and March 1957*, document S/3797.

<sup>17</sup> *Ibid.*, *Supplement for July, August and September 1957*, document S/3872.

<sup>18</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1946, 1950 and 1953.

**ADMISSION DE NOUVEAUX MEMBRES  
A L'ORGANISATION DES NATIONS UNIES** <sup>15</sup>

**124 (1957). Résolution du 7 mars 1957**

[S/3801]

*Le Conseil de sécurité,*

*Ayant examiné* la demande du Ghana concernant son admission à l'Organisation des Nations Unies <sup>16</sup>,

*Recommande* à l'Assemblée générale d'admettre le Ghana comme Membre de l'Organisation des Nations Unies.

*Adoptée à l'unanimité à la  
775<sup>e</sup> séance.*

**125 (1957). Résolution du 5 septembre 1957**

[S/3882]

*Le Conseil de sécurité,*

*Ayant examiné* la demande de la Fédération de Malaisie concernant son admission à l'Organisation des Nations Unies <sup>17</sup>,

*Recommande* à l'Assemblée générale d'admettre la Fédération de Malaisie comme Membre de l'Organisation des Nations Unies.

*Adoptée à l'unanimité à la  
786<sup>e</sup> séance.*

**RECOMMANDATION CONCERNANT  
LA NOMINATION DU SECRÉTAIRE GÉNÉRAL** <sup>18</sup>

**Décision**

A sa 792<sup>e</sup> séance (séance privée), le 26 septembre 1957, le Conseil a décidé à l'unanimité de recommander à l'Assemblée générale de nommer M. Dag Hammarskjöld Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies pour une nouvelle période de cinq ans.

<sup>15</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1946, 1947, 1948, 1949, 1950, 1952, 1955 et 1956.

<sup>16</sup> *Documents officiels du Conseil de sécurité, douzième année, Supplément de janvier, février et mars 1957*, document S/3797.

<sup>17</sup> *Ibid.*, *Supplément de juillet, août et septembre 1957*, document S/3872.

<sup>18</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1946, 1950 et 1953.

## ITEMS INCLUDED IN THE AGENDA OF THE SECURITY COUNCIL IN 1957 FOR THE FIRST TIME

NOTE. The Council's practice is to adopt at each meeting, on the basis of a provisional agenda circulated in advance, the agenda for that particular meeting; the agenda as adopted for each meeting in 1957 will be found in the *Official Records of the Security Council, Twelfth Year, 760th to 808th meetings*.

Once an item is included in the agenda, it remains thereafter on the list of matters of which the Council is seized until the Council agrees to its removal. At subsequent meetings an item may appear in its original form or with the addition of such sub-items as the Council may decide to include.

*[In 1957 no new items were included in the Council's agenda.]*

## QUESTIONS INSCRITES A L'ORDRE DU JOUR DU CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1957 POUR LA PREMIÈRE FOIS

NOTE. — Le Conseil a pour pratique d'adopter à chaque séance, en se fondant sur un ordre du jour provisoire distribué à l'avance, l'ordre du jour pour la séance; on trouvera l'ordre du jour des séances tenues en 1957 dans les *Documents officiels du Conseil de sécurité, douzième année*, 760<sup>e</sup> et 808<sup>e</sup> séances.

Une fois portée à l'ordre du jour, une question reste inscrite sur la liste des questions dont le Conseil est saisi jusqu'à ce que celui-ci accepte qu'elle en soit rayée. Lors de séances ultérieures, ladite question peut figurer à l'ordre du jour soit sous la forme initialement approuvée, soit avec les nouvelles rubriques que le Conseil aura décidé d'y inclure.

[*En 1957, aucune nouvelle question n'a été inscrite à l'ordre du jour du Conseil.*]

**CHECK LIST OF RESOLUTIONS  
ADOPTED BY THE SECURITY COUNCIL IN 1957**

<i>Resolution</i>	<i>Date</i>	<i>Subject</i>	<i>Symbol</i>	<i>Page</i>
122 (1957)	24 January 1957	The India-Pakistan question	S/3779	1
123 (1957)	21 February 1957	—ditto—	S/3793	2
124 (1957)	7 March 1957	Admission of new Members to the United Nations	S/3801	7
125 (1957)	5 September 1957	—ditto—	S/3882	7
126 (1957)	2 December 1957	The India-Pakistan question	S/3922	3



**RÉPERTOIRE DES RÉOLUTIONS  
ADOPTÉES PAR LE CONSEIL DE SÉCURITÉ EN 1957**

<i>Résolutions</i>	<i>Dates</i>	<i>Sujets</i>	<i>Cotes</i>	<i>Pages</i>
122 (1957)	24 janvier 1957	La question Inde-Pakistan	S/3779	1
123 (1957)	21 février 1957	<i>Idem</i>	S/3793	2
124 (1957)	7 mars 1957	Admission de nouveaux Membres à l'Organisation des Nations Unies	S/3801	7
125 (1957)	5 septembre 1957	<i>Idem</i>	S/3882	7
126 (1957)	2 décembre 1957	La question Inde-Pakistan	S/3922	3

